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Tájékoztató a 2012. évi költségvetési javaslatról, 2012. év főbb feladatai 

 

 

Márok Csaba polgármester: Szeretettel köszöntök mindenkit mai közmeghallgatásunkon. 

A közmeghallgatást eredetileg a költségvetés főbb számainak ismertetése hívtuk össze. Minden 

egyes alkalommal azonban a falu összes ügyes-bajos dolgával foglalkoztunk ezen a fórumon. 

Most is ezt szeretném, így tájékoztatómat három részre tagolnám, mely szerint az első részben 

beszélnék a 2011-es évről, a második részben a 2012. évi költségvetésről és előttünk álló 

feladatokról, intézményeinkről, szervezeteinkről, a harmadik részben pedig a 2013. január 1-jétől 

bekövetkező változásokról szólnék. 

 

1.) A 2011-es év 

 

A 2011-es év a falu életében is nagyon jelentős évnek számít, mivel a település ebben az évben 

ünnepelte megalapításának 200. évfordulóját. A település bicentenáriumának évfordulójára 

komoly ünnepséget szerveztünk. Előzetesen dr. Erdős Ferenc úr koordinálásával elkészítettük 

Mezőfalva története című könyvének átdolgozott kiadását. Emlékplakettet készítettünk az 

évfordulóra, illetve elhatároztuk a falualapító Dréta Antal szobrának felállítását. Az alapítási 

ünnepségünket megtisztelte dr. Réthelyi Miklós erőforrás miniszter úr is. Díszvendég volt még 

Dékány Sixtus zirci főapát úr is.  A településfa elkészült, melyet Varga László volt polgármester 

úr készített aprólékos munkával. Itt megismerhettük, hogy településünkre honnan érkeztek 

lakosok, ill. hová vándoroltak ki. Az egyik ilyen betelepülő hellyel Kisújfaluval felvettük a 

kapcsolatot és mivel nekik is szimpatikusak voltak a mezőfalvi emberek, testvér-települési 

szerződés aláírására került sor 2011. június 18-án Kisújfalun, majd egy héttel rá a Mezőfalvi 

Vigasságokon, itt Mezőfalván. Kisújfalu Mezőfalva első testvér-települési kapcsolata.  
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A Német Kisebbségi Önkormányzat közreműködésével Jamniczky Zoltán egy ausztriai Linz 

melletti települést talált, melynek neve Herzogsdorf, magyarul Hercegfalva. Egy baráti látogatást 

tettünk Molnárné Troppert Máriával és Jamniczky Zoltánnal Herzogsdorfban, ahol Alois Erlinger 

polgármester úr szívélyesen fogadott és megmutatta települését. 

 

A képviselőtestülettel közösen eldöntöttük, hogy 2011. augusztus 20.-i Lecsófesztiválra 

meghívjuk a Herzogsdorfiakat. Meg is érkeztek egy busszal, egy fúvós zenekarral és 

emlékezetessé tették a Lecsófesztiválunkat, ill. mi is pozitív élményekhez juttattuk őket. Velük 

abban maradtunk, hogy ők is nagyon szívesen látnak majd bennünket, így a tavaszi időszakban 

mi is kilátogatunk Herzogsdorfba. Természetesen ugyanúgy, ahogy Kisújfalu esetében, 

szándékaink itt is egyértelműek, testvér-települési kapcsolatot szeretnénk kiépíteni velük.  

 

Ez évi rendezvényeink programkínálata minden eddigit felülmúló volt és nagyon nagy öröm 

számomra, hogy a lakossági megjelenés is számottevő volt.  

 

A 200 éves évforduló József nádor hetét nagy számban látogatták. A vigasságok megszokott 

három napja is rengeteg látogatót vonzott. A Lecsófesztivál kapcsán kiderült, hogy az emberek 

nagyon igénylik azt, hogy augusztus 20-án egy ilyen jellegű kötetlen rendezvényt is bevegyünk 

az évi programsorozatba. Sikeres volt a 2011. évi szüreti bál, illetve magas színvonalú volt a 

Dréta Antal egyházzenei kórustalálkozó.  

 

Az adventi négy nap mint csak arról győzött meg, hogy nagy jelentősége van, a Piac tér igazi 

közösségi térré vált.  

 

Mikor a civil szervezetek vezetőit megkérdeztem arról, hogy kívánják-e, hogy az idei évben is 

megrendezzük-e az adventi rendezvénysorozatot, ők kiálltak amellett, hogy erre nagyon nagy 

szükség van, és mindenki egyhangúan támogatja.  

Mint azt 2011-es évnél már említettem, a Mezőfalvi MEDOSZ SE komoly támogatást kapott a 

társasági adóból, ennek kapcsán már este is láthatják a pályát nappali fényben. Fontos leszögezni, 

hogy ez a világítás hatékonyságát tekintve többszöröse a réginek, energiafogyasztását tekintve 

pedig a fele. A befolyt összegekből az utánpótlás nevelés eszközrendszerét próbáljuk fejleszteni 

egységes melegítő, széldzseki, táska, labda beszerzésével. Ez a lehetőség a jövőben is folytatódik, 

bízunk abban, hogy az öltöző épületét is fel tudjuk újítani, ill. tavasszal beszerzésre kerülhet egy 

locsolórendszer és egy fűnyíró traktor is. A projekt keretében kialakításra kerül  a MEDOSZ SE 

honlapja is.  

 

Minden rendezvényünk előtt egyeztetés volt a civil szervezetek bevonásával és közösen 

határoztuk meg és hajtottuk végre őket. Talán ez is oka annak, hogy ebből a szempontból is 

sikeresnek mondhatjuk a tavalyi évet.  

 

Tavalyi évünket jelentős mértékben befolyásolta a pályázatok megvalósítása. Az iskola 

pályázatunk elszámolása egy év két hónap után megérkezett. 15 millió Ft, úgy gondolom jelentős 

összeg ahhoz, hogy az önkormányzatnak ez likviditási gondokat okozzon. Az iskolához kötődik 

még az az informatikai pályázat, melynek keretében interaktív táblák kerültek beszerzésre, 

Mezőfalvára, Hantosra és Daruszetmiklósra is. Ez a gyerekeknek egy olyan új ismeretátadási 

lehetőséget biztosít, ami nagyban javítja az oktatás szakmai színvonalát.  Az egészségház 

beruházása befejeződött, átadása megtörtént, a használatba vételi engedélyt megkapta, itt is még a 
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záró kifizetési kérelmek és elszámolások elhúzódása miatt csak az idei évben tudjuk véglegesen 

befejezni.  

 

Művelődési Ház beruházásunk hosszú-hosszú idő után elért oda, hogy a műszaki átadás 

megtörtént, itt is közbeszerzési eljárást folytatunk le az eszközök beszerzésére.  

 

Gazdálkodásunkról elmondható, hogy a tavalyi évben is takarékos volt az önkormányzat. A 

Többcélú Kistérségi Társulással az elszámolási nehézségek rendeződtek és elmondhatjuk azt is, 

hogy az Intézményi Társulásunk működése is megfelelő volt.  

Beadott pályázatunk van a LEADER keretében a 2012. évi lecsó és szüreti fesztiválra, 

játszótérfejlesztésre, ill. az önkéntes tűzoltók pályáztak eszközbeszerzésre, valamint a sport 

öntözőberendezésre. Ha már a sportnál vagyunk, mindenképpen meg kell említeni, hogy 2012. 

évben a kormány úgy határozott, hogy a látvány sportágakat, köztük a labdarúgást is kívánja 

támogatni. A támogatás formája pedig úgy alakult a törvény és a kapcsoló rendeletek alapján, 

hogy a társasági adót fizető társaságok fizetendő adójuk 70 %-át felajánlhatják az utánpótlás 

nevelésre. Ehhez egy pályázatot kellett beadni a Magyar Labdarúgó szövetséghez, melynek 

elbírálása után a Mezőfalvi MEDOSZ SE 16,8 millió Ft társasági adóból származó támogatás 

elköltésére nyert jóváhagyást, melyben természetesen kismértékű önrész is van.   

 

2011-ben sem múlt el az év csatorna nélkül. A képviselőtestület által kidolgozott és javasolt 

módozatát a második ütem megvalósításának a megalakult és mára bejegyzett Vízi Közmű 

Társulat Közgyűlése elfogadta és jóváhagyta. A megvalósításra létrehozott önkormányzati 

társulásunk folyamatos munkája az Energia Központ elvárásai szerint történik. A 

projektmenedzsment szervezet és a PR feladatok ellátására kiírt közbeszerzési eljárás elindult és 

az ajánlatok beérkeztek. A kivitelező és a mérnök dokumentációját újra minőségbiztosították, a 

minőségbiztosítási észrevételeket elvégeztük és visszaküldtük az Energia Központnak és várjuk, 

hogy megkapjuk a jóváhagyó határozatokat.  

 

Összességében az évről elmondhatjuk azt, ahhoz, hogy azt a rengeteg rendezvényt, és feladatot 

elvégezhessük, ahhoz egy komoly együttműködésre volt szükség. Mindenki legyen ez civil 

szervezet, legyen ez önkormányzati képviselő, dolgozó, kivette a részét maximálisan abból, hogy 

ilyen sikeres évet tudhatunk magunk mögött. 

 

 

2.) 2012-es év 

 

A 2012. év Mezőfalva költségvetését tekintve megint komoly évnek számít, úgy gondolom az az 

önkormányzat, aki 900 millió Ft-os költségvetést készít, az komoly munkát is végez. 

Intézményeinket tekintve a Polgármesteri Hivatalnál különösebb változást nem hoz a 2012-es év, 

ha nem különösebb változásnak mondható az, hogy fel kell készülni a 2013-as január 1-jei 

törvényi változásokra.  

Sokak számára komoly segítséget jelentett az a tűzifa, amelyet az év elején biztosított az 

önkormányzat. Szeretném elmondani, hogy a rendszer hogyan működött. Az önkormányzat egy 

2011. év végén megjelent rendelet alapján igényelt 80 m3 tűzifát. Felvettem a kapcsolatot a 

területünkön illetékes VADEX Zrt-vel, aki tájékoztatott arról, hogy biztosítani tudják részünkre a 

szükséges tűzifát. A támogatási rendeletben szabályozásra kerültek a tűzifával kapcsolatos 

feladatok. Az önkormányzat támogatásként 12.000.-Ft + Áfa összeget kapott, melyet 2.000.-Ft+ 

Áfa összeggel kellett kiegészíteni, ill. az önkormányzat feladata volt a tűzifa kiszállítása is. Az 

erdőn a Polgármesteri Hivatal épületétől 12 km-re volt összerakva a fa. A fát még a havazás előtt 

beszállítottuk a tűzoltó szertárhoz és az iskolaudvarra, innen vittük ki kistraktorral az 
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érintetteknek. Az erdőről a fát a gazdák segítségével hoztuk be, a kocsira saját embereink rakták 

fel kézzel (ekkor két közmunkás volt összesen), a gazdák pedig beszállították.  

Köszönöm a segítséget a Simon Kft-nek, a Rabi családnak, Jakab Istvánnak, Csepreghy 

Jánosnak, és a Deák családnak. Az így beszállított fát újra kocsira raktuk és kiszállítottuk az 

érintetteknek. Ebben a kiszállításban még segítségünkre volt Molnár Gyula és Simon Zsolt 

kisteherautóval, ill. Kvárik László lovas fogattal. Az érintettek listája a szociális Bizottság 

bevonásával készült. A segélyigényeket a Polgármesteri Hivatalban az érintettek leadták, 

melyeket a Szociális Bizottság bírált és az így eldöntött fél és egy köbméterek kerültek 

kiszállításra. Szeretném hangsúlyozni, hogy a környéken talán csak mi voltunk az egyedüli 

önkormányzat, aki ebben részt vett. 

Természetesen kaptunk hideget, meleget, mert akit elutasított a bizottság, annak ez problémát 

okozott, de azért aki kapott, az jó minőségű tűzifához jutott.  

 

Úgy gondolom, hogy óriási segítség volt ebben a rettenetes hideg időjárásban, mivel olyan 

helyzet is volt, hogy szombaton a szociális gondozó, aki a polgárőr autóval körbejárta a 

veszélyeztetett embereket, négy olyan embert talált, akinek azonnali segítség kellett, nekik saját 

autóval vittük ki a fát.  

 

Szeretném hangsúlyozni, hogy nem tudja a falu átvállalni száz családnak a téli tüzelő ellátását, 

mivel ez a támogatott tűzifa egyszeri lehetőséget jelentett. A jövőben mindenkinek magának kell 

a háza, lakása fűtéséről gondoskodnia.  

 

Az iskolánál megint csak komoly évnek mondhatjuk az ideit, mivel ebben az évben biztosan 

megszűnik iskolafenntartó intézményi társulásunk. Az iskolánál örülünk annak, hogy a kialakított 

geotermikus fűtési rendszer beváltotta a hozzá fűzött reményeket. Összességében fűtés 

költségmegtakarítást értünk el. Az iskola szépen rendben van, a gyerekeink jó körülmények 

között magas színvonalon kerülnek oktatásra.  

 

Az óvodában régi álmunk az óvodai tornaszoba, melyre sajnálatos módon a mai napig nem 

íródott ki pályázat, nem teljesült. Csak bízhatunk abban, hogy a 2012-es évben lesz ilyen jellegű 

pályázati kiírás. Ha az óvodánál vagyunk, mindenképen meg kell említeni óvodakonyhánkat, ahol 

napi 400 adag, és a feletti mennyiségeket főznek és a településen élők nagy számban igénybe 

veszik ezt a szolgáltatást. Itt az infrastrukturális feltételek adottak, terveinkben szerepel, hogy az 

elektromos hálózat kapacitásának bővítésével további sütők működtetésére nyílna lehetőség.  

 

A Szociális-, Családsegítő és Gyermekjóléti Intézményünkben sajnálatos módon sok a munka, 

nagy az ügyfélkör. Ebben a rendkívüli téli időjárásban nagyon komoly segítséget jelentett a 

dolgozók pozitív szakmai hozzáállása.  

 

Az egészségügy területén örömmel mondhatjuk, hogy a szépen felújított egészségházban öröm 

dolgozni, nagyon jók a munkafeltételek, a betegek kulturált váróban várakozhatnak. Itt felnőtt 

orvosunknak, dr. Bartos Krisztinának kisgyermeke született, Ő várhatóan az idei évben még nem 

fog dolgozni, így vele csak a jövő évtől számolhatunk. Helyettesítését dr. Tassy Péterrel a másik 

körzet háziorvosával tudjuk megoldani, mivel helyettes orvost találni nem lehet. 

Gyermekorvosunk, aki nem mellesleg a felnőtt ügyeletben is dolgozik, sokat segít az ellátásban.  

Az egészségügynél elmondhatjuk, hogy a teljes paletta rendelkezésre áll, tehát van 

gyerekorvosunk, felnőtt orvosunk, fogorvosunk, védőnői szolgáltatás és plusz szolgáltatásként  

labor is működik.  

Tekintettel arra, hogy a labor működtetését többlet normatíva nem támogatja, ezért fel kell 

készülni arra, hogy bizonyos körben a szolgáltatást fizetőssé kell tenni, ami néhány száz forintot 
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jelent majd vizsgálatonként, természetesen erről a doktor javaslatára a képviselőtestületi döntést 

az újságban is közzétesszük.  

 

Mezőfalvának egyik fő erőssége, hogy nagyon jól működő civil szervezetei vannak, akik sokat 

tesznek a faluért.  

A tavalyi évben elindítottuk azt a gyakorlatot, hogy a civil szervezetek vezetőivel 

megbeszéléseket tartottunk, melyben az aktuális dolgokról egyeztettünk. Tettük ezt annak 

érdekében, hogy minél szélesebb körű tájékoztatást kapjanak az itt élők a falu gondjairól, 

bajairól. Úgy gondolom, hogy nagyon fontos és jó ez a fajta megbeszélés, amit a civil szervezetek 

vezetői is hasonlóan ítéltek meg, és ezt a fajta tájékoztatást aktualitásoktól függően , de legalább 

kéthavonta megtartjuk.  

 

Mindenképpen szólni kell a közrend, közbiztonság helyzetéről. Egyáltalán nem mellékes, hogy 

településünkön jól működő polgárőrség van, aki nagyban hozzájárul ahhoz, hogy két körzeti 

megbízottunk hatékonyan tudja végezni munkáját. Itt kell megemlíteni az önkéntes tűzoltóinkat is 

akiknek, hála Istennek a tavaly ősszel nem kell szivattyúzniuk, és komolyabb tűzesetről sem 

tudok. A Dunaújvárosi Tűzoltóság mindenképpen számol velünk a tekintetben, hogy a mi 

tűzoltóinkat bevetéseknél is figyelembe veszik. Természetesen az átalakult törvény kapcsán 

Varga Ernő alezredes úrral fogunk egyeztetni a jövőbeni feladatokról.  

 

Az idei évben komoly pályázatunk a belterületi csapadékvíz elvezetésre irányul. A térképet, 

melyet a paravánra ki is tettem, látható, hogy a település Észak-keleti részének vízrendezését a 

tervezők hogyan képzelik el, ill. milyen műszaki megoldások várhatók. Terveinket a Vízügyi 

Hatóság Tervtanácsa jónak találta, így bízom benne, hogy a pályázat hiánypótlása után pozitív 

elbírálást nyerünk.  

 

A végére hagytam, de nem utolsó sorban beszélni kell másik nagy feladatunkról, a csatorna-

beruházásunk második üteméről. Köszönöm a lakosságnak azt a pozitív hozzáállást, amit 

tanúsított az egész idő alatt. Ma már megalakult Vízi Közmű Társulatunk van, aki már képes 

fogadni a beérkezett befizetéseket és az így összeadott pénzből fogjuk tudni finanszírozni a 

beruházást.  

A PR és a projektmenedzsment közbeszerzési eljárásában az ajánlatok beérkeztek, hamarosan 

mindkettőben döntés születik. A műszaki ellenőr és a kivitelező dokumentációját többszörösen 

ellenőrzik a Közreműködő Szervezetnél. Mi az általuk előírt változtatásokat elvégeztük, a 

szakértőink folyamatosan egyeztetnek annak érdekében, hogy minél előtt legyen elfogadott 

dokumentáció, amellyel a közbeszerzések elindíthatóak lesznek.  

Megváltozott a Vízi Közmű törvény, melyben előírták, hogy a jövőbeni vízmű üzemeltetést, ami 

jelent ivóvizet és szennyvizet, nagy szolgáltatókkal kívánják végezni. Az előírt minimális 

nagyság fogyasztói egyenérték alapján kerül meghatározásra, melynek minimális nagyságát 150 

ezerben határozzák meg. Az üzemeltetésre megkeresett bennünket Paks város önkormányzata, 

aki 40-50 település részvételével szeretne egy üzemeltető céget létrehozni, a tárgyalások jelenleg 

folynak.  

 

Az idei évben is szervezünk majd virágosítást, amiben számítunk a lakosság segítségére, ill. a 

művelődési ház kertjét is szeretnénk szebbé tenni.  

Az idei évi költségvetés konkrétan abban különbözik az előző éviektől, hogy a jogszabályi 

változások miatt nyolcfelé kellett szét6szedni a költségvetést, mely esetünkben koránt sem 

mondható egyszerű feladatnak. Főbb számait tekintve pedig az alábbiak: 
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3.) A 2013. január 1-jétől bekövetkező változásokról 

 

2013-ról igazán a főjegyző úrnak kellene beszélni, azonban a részletek szabályozása nélkül ő sem 

tudna sok mindent mondani. 2013. január 1-jétől az állam átveszi az iskolák működtetését. Ő 

fizeti a pedagógusok bérét, Ő nevezi ki az igazgatót és Ő tartja fenn az intézményt. A mi iskolánk 

egyedi helyzetben van, mivel nemcsak egy általános iskola, hanem alapfokú művészetoktatási 

intézmény és egységes pedagógiai szakszolgálat is.  Az épületben található a községi könyvtár is. 

Az alapfokú oktatás nem kérdéses, azonban az egységes pedagógiai szakszolgálat és a 

művészetoktatás is már kérdésként fogalmazódik meg. Ezek az egyeztetések most folynak, az 

állam képviselőinek nyilatkozataiból egyértelműen az derül ki, hogy nem akarják a színvonalat 

csökkenteni, hanem egységesíteni, kérdés, hogy esetünkben ez mit jelent: előrelépést, szinten 

tartást, vagy visszalépést. Mindent meg fogok tenni annak érdekében, hogy a keretek között 

Mezőfalva elért pozíciói ne sérüljenek.  

2013-ban ennek alapján biztosan nem működik már az intézményi társulás. Egy jól működő 

rendszert alakítottunk ki a gyerekek érdekében, a „hogyan tovább”- ról már nem mi fogunk 

dönteni. Amennyiben a társulás további feltételei is olyan mértékben rosszabbodnak, akkor az 

óvodai társulás fenntartása is kérdőjelessé válhat. Hantosi és Daruszentmiklósi oktatás kapcsán 

nem az önkormányzatok fognak dönteni, hanem a kormányhivatal.  

 

2013. január 1-jétől járások kialakítása történik, ami természetesen az önkormányzatokról 

feladatelvonást jelent. A feladatelvonás kapcsán konkrét ígéretek a munkavállalókra vonatkozóan 

nincsen, bízunk abban, hogy a feladatok ellátása a jövőben is zökkenőmentes lesz. Többször 

hallottunk már, hogy ügyfél közelivé kívánják tenni a rendszert, bízunk abban, hogy ez így is 

lesz.  

 

Az egészségügy területén az alapellátás önkormányzati feladat, a szakellátás pedig állami feladat 

lesz. A 2013-as megváltozott feladatokról az idei évben még több végrehajtási rendelet is kell 

ahhoz, hogy a törvények az előírt határidőben működni tudjanak.  

 

A művelődési ház beruházása hivatalosan még nem zárult le, de természetesen szervezzük már az 

átadó ünnepséget.  

 

Kérek mindenkit, hogy az önkormányzat által szervezett rendezvényeken minél nagyobb 

számban jöjjenek el és vegyenek részt, mert ezt elsősorban a mezőfalviaknak csináljuk. 

Véleményüket, javaslataikat az év folyamán is megtehetik, a Polgármesteri Hivatalban akár 

nálam, akár a főjegyző úrnál. Tegyünk közösen azért, hogy településünk a jövőben is fejlődjön, 

környezetéből kimagasodjon és iránymutató legyen.  

 
Várom kérdéseiket, véleményüket! 

 

 

Rajcsányi Ferenc mezőfalvi lakos: A Déli dűlőnél volt régen egy nagy beruházás, egy fóliasátor, 

most mind a két oldalát megtöltötték betontörmelékkel. Ménesmajor pedig olyan, mint tájkép 

csata után.  

 

Márok Csaba polgármester: Nem tudunk róla, hogy a fóliasátrat eladták. A terület 

tulajdonosának kell megoldani a problémát.  Láttam a ménesmajori mérhetetlen pusztítást, a 

téglalopás már megállításra került, a területnek új tulajdonosa van. Az év elején lesz kátyúzás is, 

ami tavaly elmaradt.  
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Varga Lajosné mezőfalvi lakos: A Bem utca végén volt víztározó, ezt 7-8 éve kiadták bérbe. Az 

utolsó lakó halastavat csinált, azóta van gondunk. Nem veszi ezt vissza az önkormányzat? 

 

 

Márok Csaba polgármester: Ez most is önkormányzati tulajdon, van egy fogadómű a Naplásnál, 

ami elosztja a vizet a Bem tó irányába.  

 

 

Győrfiné Nagy Irén mezőfalvi lakos: Megmarad az árok? 

 

Márok Csaba polgármester: a két utca kertjénél lévő árok szabályos árok. Sajnos a lakók 

telerakják szeméttel a Rózsa utca és Bem utca között. A belvíz elvezetésére készült terv 

beruházásában ez az árok benne van. A térképek ki lesznek az önkormányzatnál függesztve, 

mindenki megnézheti. Bárkinek gondolata, észrevétele van ezzel kapcsolatban, nyugodtam 

megkereshet engem, vagy a főjegyző urat.  

 

 
Győrfiné Nagy Irén mezőfalvi lakos: Gondolkodtam az újságban megjelenő rovat elutasításán. 

Félünk a kritikától? 

 

Márok Csaba polgármester: Megvizsgáltuk „az olvasó írja” rovat megjelentetését az újságban. 

Minden intézménnyel kapcsolatban vannak hírek az újságban. Ha beindítjuk a javasolt rovatot, 

akkor jönnének a levelek, a válaszokat nem lehet szabályozni.  

 

 

Masinka Csabáné képviselő: Mit szeretne írni Irénke néni? 

 

 

Győrfiné Nagy Irén mezőfalvi lakos: Bajban vagyunk, fogjunk össze. Meg kell tanítani a 

felnőtteket dolgozni, összefogni. 

 

Márok Csaba polgármester: Az összefogás már elindult a településen, példa erre a falu 

virágosítása, amelyen nagyon sokan részt vesznek.  

 

Masinkáné Baranyai Mariann képviselő: Elolvastuk Irénke néni írását. Ez a rovat egy lavinát 

indítana el, akár perek is indulhatnak. Ez nem az a fórum, ahol a lakosság egymással levelezhet, 

az újság terjedelme is korlátozott. 

 

Rabi János mezőfalvi lakos: A vízóra aknákban 70-80 cm-es víz van. Meg kell oldani, hogy a 

szántóföldekről lejövő víz a Kossuth utca irányába le tudjon folyni.  

 

 

Márok Csaba polgármester: A pályázatba azt tudjuk beletenni, ami az önkormányzat tulajdona, 

a terv is úgy lett kialakítva. A Kossuth utca felső része is rendezésre kerül. Ha a dunaújvárosi 

áteresz rendben van akkor nem emeli meg a vízszintet. A pályázat részleteit és a terveket is meg 

lehet nézni a hivatalban.  
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Ha a pályázat nem nyer, akkor el kell gondolkodni azon, hogy a Kossuth utca első részét meg kell 

tisztítani, ebben a lakosság is tudna segíteni.  

 

Varga Lajosné mezőfalvi lakos: A Rózsa utca és a Kossuth utca végénél nem lehetne-e árok, 

utána a földek. Ezek most magánkézben vannak, a gazdák beszántották a mély árkokat, meg 

lehetne-e mondani nekik, hogy most szántsák ki ezek, ezzel is segíteni lehetne. 

 

Márok Csaba polgármester: Ehhez a tervhez már nem lehet hozzányúlni. A csatorna II. ütemnél 

talán lehet valamit alakítani az árkok kérdésében.  

 

 

Egyéb kérdés, felvetés nem hangzott el.  

 

 

Márok Csaba polgármester: Más hozzászólás, megtárgyalandó téma nem lévén a 

közmeghallgatást bezárom.  

 

 

 

K.m.f. 

 

 

 

 

 

Dr. Woth László                  Márok Csaba  

címzetes főjegyző                      polgármester 

 

 

 

 

 

 
 

 

 


